

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 647b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

International Day of Peace - 21 September 2008

Statement by Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe

Strasbourg, 19.09.2008 – “Europe has recently witnessed another dramatic reminder about the fragility of peace. Two Council of Europe member states, which have both committed themselves to resolve any dispute with peaceful means, have broken that promise and engaged in a short, but fierce conflict which left behind hundreds of victims, terrible wreckage and thousands of displaced people.

This could have been avoided and should have been avoided. Today, the entire international community, including the Council of Europe, is trying to resolve the post-conflict situation in the South Caucasus. But while we do so, we must not forget other potential sources of conflict in Europe. We must be more vigilant, consistent and insistent when it comes to respecting democracy, human rights and the rule of law. This is a precondition for a lasting stability and security in Europe.”

Journée internationale de la paix – 21 septembre 2008

Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 19.09.2008 – « L'Europe a été récemment le témoin d'un nouveau rappel tragique de la fragilité de la paix. Deux Etats membres du Conseil de l'Europe, qui se sont tous deux engagés à résoudre leurs éventuels conflits par des moyens pacifiques, ont rompu cette promesse et se sont lancés dans un conflit bref mais violent qui a fait des centaines de victimes, des dégâts terribles et des milliers de personnes déplacées.

Cela aurait pu être évité et cela aurait dû être évité. Aujourd'hui, toute la communauté internationale, y compris le Conseil de l'Europe, est en train d'essayer de résoudre la situation post-conflictuelle dans le Caucase du Sud. Néanmoins, ce faisant, nous ne devons pas oublier d'autres sources potentielles de conflits en Europe. Nous devons être plus vigilants, cohérents et insistantes en ce qui concerne le respect de la démocratie, des droits de l'homme et de l'Etat de droit. Il s'agit là d'une condition préalable à une stabilité et une sécurité durables en Europe ».

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.